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فوتبال ایران زیر  ذره بین
3مدیریت فوتبال 

 بهناز میرمطهریان
روزنامهنگار

 مدیر حقوقی 
فدراسیون فوتبال:

 پرونده ویلموتس
فدراسیون را 

زیان ده کرد
آرشفرهــادی،مدیــرامــورحقوقــی
فدراســیونفوتبــالدرخصــوص
موضوعــاتمطــرحشــدهدربــاره
هزینههایپروندهمارکویلموتس
گفــت:»مهمتریــناثــراینقــرارداد
درصورتهــایمالــیوترازنامــه
فدراســیونفوتبــالمیباشــدکــه
باعــثزیــاندهشــدنفدراســیونو
بحرانیشدنشرایطمالیمجموعه

فوتبــالشــدهاســت.«
: د ا د توضیــح دی فرهــا رش آ
»عــاوهبــرحکــمصــادرهبــرای
آقــایویلموتس،حکمدســتیاران
CASوبــرگ ایشــانازســوی
تشــخیصمالیــات۳۲میلیــارد
تومانــینیــزبــهفدراســیونفوتبال
ابــاغشــدهاســتوبــاوجــود
تــاشدکتــروثــوقاحمــدیوتیــم
حقوقــیهمــراهایشــاندرکاهش
میــزانمحکومیــتکــهشایســته
قدردانــیاســت،پرداخــتمبلغــی
حــدودچهــارمیلیــونیــوروبــرای
فدراســیونیکــهســاختمانشرا
هــمازدســتدادهیــکفاجعــه

محســوبمیشــود.«
اوبــهصحبتهــایوزیــرورزش
اشــارهکــرد:»نکاتــیکــهمقــام
عالــیوزارتورزشدکتــرســجادی
درخصــوصزیانهــایناشــیاز
پروندهاعمازمالیاتوســاختمان
ومبلــغنقــدیمطــرحوازعبــارت
ســونامیاســتفادهکردنــدبــهطور
کامــلمســتندودرســتاســتو
عــاوهبــرایــنمــوارد،زیانهــای
قابــلتوجــهدیگــریباقــیمانــده
ثــارآندرآینــدهمشــخص کــهآ
رد ۳۲میلیــا بدهــی میشــود.
تومانیمالیاتقراردادویلموتس،
جــدایازمالیــاتپرداخــتنشــده
قراردادکارلوسکیروشسرمربی
اســبقتیــمملــیفوتبالاســتکه
هماکنــونبــهطــوراقســاطیبــه
ادارهدارایــیپرداخــتمیشــود.«

رئیس کمیسیون اصل نود:

پرونده  ویلموتس و 
تاج مفتوح است

ئیــس ر  نفــر ما پژ  للــه ا نصر
کمیســیوناصــلنــودمجلــس
شــورایاســامیدرمطلبــیدر
نوشــت: خــود  ئیتــر تو صفحــه
»کمیســیوناصــلنــودبــهدلیــل
جایــگاهنظارتــیبــرطــرزکارقــوای
ســهگانه،ازابتدایشــروعحواشی
قــراردادویلموتــسبهاینموضوع
ورودپیــداکــرد.قــراردادیبارقمی
قابــلتوجــهوتعهــداتفــراوان
کــهمتأســفانهبخــشمهمــیاز
اشــکالاتآنبــهمدیریــتوقــت
فدراســیونفوتبــالبرمیگشــت.
پرونــدهویلموتــسوعملکردآقای
تــاجبــهدورازنگاههایسیاســیو
بــاهمراهــیدســتگاههاینظارتی
ودغدغهمنــدانفوتبــالکشــور
درکمیســیوناصــلنــودهمچنان
مفتــوحودرحــالبررســیاســت.
دربهکارگیــریافــراددرمشــاغل
ن نــا آ ت ا تعهــد  کــه س حســا
میتوانــدهزینههــایســنگینیبــر
کشــورتحمیــلکنــد،عــدمســابقه
نــده پرو  و قطعــی میــت محکو
مفتــوحدردســتگاهقضایــی،بایــد
لحاظگردد.خوشبختانهنیروهای
جــوان،باانگیزهومدبریدرورزش
بویــژهفوتبــالرشــدکردهانــدکــه
میتواننــدبیــشازمدیــرانســابق
فدراســیونفوتبــالدرکســب
دســتاوردهایآســیاییوجهانــی
ورفــعنگرانیهــایبــهحــقمــردم

نقــشآفرینــیکننــد.«

مجیــد جلالــی، درباره انصراف تیم امید گفت: »باید برای در اختیار قرار ندادن 
بازیکنــان توســط باشــگاه ها راهــکار پیدا کرد اما در شــرایط فعلــی به این دلیل 
که فدراســیون وضعیت ناپایداری دارد و باشــگاه ها تقریباً قوی تر از فدراسیون 
هستند، بحث تیم امید خیلی حاد شد. اگر پس از پایان رقابت های المپیک از 
فرصت چهار ساله برای برنامه ریزی استفاده کنید، وقتی باشگاه ها 10 بازیکن 

خــود را به تیــم امید ندهند، معطل نمی مانید.«

محمد خاکپور در گفت وگویی که با وبســایت کنفدراســیون فوتبال آســیا داشته، 
 توصیه هایش برای بازیکنانی که در قطر باید مقابل امریکا بازی کنند را اینطور بیان 
می کند: »این تیم ملی برخلاف ما تجربه بین المللی زیادی دارد و تعداد زیادی از 
بازیکنان که در تیم های اروپایی، مقابل بازیکنان مهم بازی می کنند، زیاد است. 
توصیــه مــن این اســت که آنها نباید به گذشــته فکر کنند، این تیــم امریکا تفاوت 

زیادی با گذشته و 1998 دارد؛ آنها بهتر و باتجربه تر هستند.«

محمد خاکپور:مجید جلالی:

امریکای 98 را از ذهن تان پاک کنیدچرا معطل بازیکنان باشگاهی ماندیم؟

بیژن ذوالفقارنسب، مشاور وزیر ورزش و جوانان انصراف تیم ملی فوتبال 
امید را به خاطر غیبت بازیکنان در اردوی این تیم، اوج بی کفایتی و 
ناکارآمدی دانست. او گفت: »فدراسیون ما دوران خیلی خوبی را پشت 
سر نمی گذارد. چطور می شود تیم ملی امید ایران با وجود اینکه اردوی 
خود را برگزار کرده، ناگهان اردو را تعطیل می کند؟ من این مسأله را ناشی 

از نداشتن شناخت و تسلط کافی بر حوزه فوتبال می دانم.«

بیژن ذوالفقارنسب:

انصراف تیم ملی امید، اوج بی کفایتی بود

zzسوژه

موضوعانصرافتیمامیدازبازیهایکشورهای
اسامی،کاررانهتنهابرایمسیرآمادهسازیامیدها
سختکرده،بلکهورزشایرانرادرمعرضجریمه
قراردادهاست.بخصوصکهدرابتدااعامشد
مهدیمهدویکیابهدلیلاینکهباشگاههابازیکن
دراختیارتیمامیدقرارندادهاند،ازحضوردر
بازیهایکشورهایاسامیانصرافدادهاست.
همهکارشناسانفوتبالورسانههاهمدارنددرباره
همینموضوعصحبتمیکنند.حتیحمیدرضا
سجادی،وزیرورزشناراحتیاشازانصرافتیمامید
رااینطوربیانکردهاست:»آنچهبهعقلممیرسید
درموردحمایتازمهدویکیادرآنزمانانجام
دادم.دوستدارماینتیمموفقباشد.مهدویکیا
میگفتباشگاههابهمابازیکننمیدهندیافان
چالشراداریم.درموردتیمامیدکمبودهمکاری

وجودداردبههرحالازکمبودهمکاریهاگلهمند
بود.منهمتاشکردماینکمکهاوهمکاریها
بیشترشودتاتیمامیدموفقشود.بایدمشخص
شودبهچهدلیلیتیمامیدنمیخواهدبهمسابقات
همبستگیکشورهایاسامیبرود.اینمسابقات
سادهنیستوهمهماقواعدرابلدهستیم.نمیتوان
ناگهانیو10روزماندهبهمسابقاتاعامانصرافکرد
زیراامکاندارددرجدولبرنامهریزیآنهاتداخل
پیشبیایدوتیمهایدیگربهمشکلبخورند.«
رضاصالحیامیری،رئیسکمیتهملیالمپیکاما
رویهدیگریرامقابلاینماجرادرپیشگرفتهتااز
تبعاتاحتمالیاینانصرافجلوگیریکند!هرچند
بااخباریکهدرروزهایاخیردررسانههامنتشر
شده،مصاحبهصالحیامیریبهخودیخوددردی
رادوانمیکند.اوگفتهاست:»حقیقتماجرااین

استکهبامیرشادماجدیسرپرستفدراسیون
فوتبالدرارتباطهستیم.اتفاقیکهمتأسفانهافتاد
اینکهتستکرونای۴بازیکنمثبتشدواحتمال
دادهمیشودبیشترهمباشد.بنابراینباید1۵روز
قرنطینهباشند.نکتهدیگراینبودکهتعدادی
بازیکنانمصدومهستندودرکنارابتایبرخی
بهکروناکارسختشدهبود.«اوالبتهدربارهعدم
همکاریبرخیباشگاههابرایدراختیارگذاشتن
بازیکنانشانجهتحضوردراردویتیمامیدگفت:
»عدمهمکاریباشگاههادرموردبازیکنان،چالش
سومبود.«اوتأکیدکرد:»دیروز۳بارباسرپرست
کاروانصحبتکردمکهاوباستادبرگزاریبازیها
درحالبرگزاریجلسهاستاماکروناچونمسأله
اولتیمملیاستمیتواندتوجیهکنندهباشدوفکر

نمیکنمجریمهایمتحملماباشد.«

سجادی: نمی شود ده روز قبل از بازی ها انصراف بدهیم

صالحی امیری: موضوع تیم امید کرونا بود، جریمه نمی شویم

zzمصاحبه



بعدازانتخاباسپانسرلباستیمهای
ملی،زمزمههایزیادیدربارهمزایده
عجیبیمطرحمیشدکهدرفدراسیون

فوتبالبرگزارشدهبود.
حاضراندراینمزایدهازاینکهمجید
قیمتنسبتاًبالاییبرایهردستلباس
تیمهایملیارائهکردهواینپیشنهاد

پذیرفتهشده،متعجببودند.
لبسهتیمملیفوتبال اینشرکتا
بزرگسالانرارایگانتأمینمیکندوبه
ازایهردستلباستیمهایملیدر
ردههایدیگر،مبلغیکمیلیونو۳00
هزارتومانبا۲0درصدتخفیفراپیشنهاد
دادهاستکهبرایمجموع۲0هزاردست،
فدراسیونفوتبالبایدبیشاز۲0میلیارد

تومانبهاینشرکتتولیدیبپردازد!وبه
اینترتیبقرارداداسپانسرلباستیمملی
بعدازبرگزاریمزایده،۲0میلیاردتومان

برایفدراسیونفوتبالآبمیخورد!

 پاکت ها که باز شد
برگزارکنندگان تعجب کردند

حالااماجالباستروایتاینمزایده
راازقولیکیدیگرازشرکتکنندگان
همبدانیمتاباابعادتازهایازپشتپرده
فرایندقرارداداسپانسرلباستیمملی

روبهروشویم.
ینــــــدهشرکـــــت نما وحیدجعفری،
نه،درباره لاشپورتدرخاورمیا آ
مزایدهایکهدرفدراسیونفوتبالبرگزار
شدهبهخبرنگارایرانورزشیمیگوید:
»دراینمزایدهنمایندهبندهحضور
داشت.مزایدهبرگزارشد،پیشنهادهم
دادیم،پاکتهاکهبازشد،مسئولان

برگزاریمزایدهمتعجبشدندکههیچ
پیشنهادیمبنیبراسپانسرینگرایگان
مطرحنشدهبود.تنهایکشرکتخارجی
دراینمزایدهحضورداشتکهالبسه
تیمهایپایهراباقیمتهاینجومیدر
اختیارفدراسیونفوتبالمیگذاشت.
تنهاپیشنهادجذاباینمزایدهازطرف
ماارائهشد.خودشانهمگفتندکهشما
برندهمزایدهشدیدوتایکیدوروزآینده

باشماقراردادمیبندیم.«

 پیشنهاد ما هزینه ای 
برای فدراسیون نداشت

جعفریدربارهپیشنهادیکهدراین
مزایدهارائهدادهبود،اینطورتوضیح
میدهد:»ماقیمتهردستلباس
راحدود۴00هزارتوماندرنظرگرفته
بودیموالبسهتیمملیبزرگسالانرا
رایگانتأمینمیکردیمودرمجموع

درقراردادمانآمدهبودکهمبلغ1۲
میلیاردتومانهمبهفدراسیونفوتبال
بپردازیمکهاگرحسابمیکردید
میدیدیدبااحتساب1۲میلیاردیکه
بایدمیپرداختیم،تأمینالبسهتیمهای
ملیدرسایرردههابرایفدراسیون
فوتبالبدونهزینهتماممیشد.ضمن
اینکهگفتهبودیمالبسهتیمهایفوتسال
وفوتبالبانوانرابهاندازهمصرفیک

سالتأمینمیکنیم.«

حتی سند تولید داخل 
بودن مان را هم ارائه دادیم

اگرفدراسیونفوتبالدرانتهایجلسه
مزایدهآلاشپورترابرندهاعامکرده
بود،چرانظرشراتغییرداد؟نماینده
آلاشپورتدرخاورمیانهدراینرابطهبه
خبرنگارایرانورزشیمیگوید:»نمیدانم
چهاتفاقیافتاد.ازیکیدوروزبعد

ازمزایدهدیدیمکهفدراسیونبرای
عقدقراردادبهانهتراشیمیکند.گفتند
مستنداتیارائهدهیدکهثابتکند
البسهدرداخلکشورتولیدمیشود.ما
همهمهمستنداتراارائهدادیم.چون
آلاشپورتتحتلیسانسآلمانوتولید
داخلاست.بعددوبارهگفتندقرارداددو
سالهباتمدیدیکسالمشکلداردومن
بازهمقبولکردمکهقراردادسهساله
ببندیمامابرندداخلیرقیبماتاش
میکردتابههربهانهایمانباشیم.منبه
شخصهدوستداشتمازتیمملیفوتبال
کشورمحمایتکنم.حتیپیشنهادهای
بهتریهمبرایفدراسیونفوتبالداشتم
وگفتمباتوجهبهفروشگاههاییکهدر
قطرداریممیتوانیمازهمینطریقمنبع
درآمدزاییدیگریهمبرایفدراسیون
ایجادکنیمامادرنهایتتصمیمآنها،

تصمیمدیگریبود.«

پشت پرده مزایده انتخاب اسپانسر لباس تیم ملی از زبان نماینده آل اشپورت

 گفتند برنده مزایده شدید 
اما همه چیز تغییر کرد!

شما به هر شخصی که در زمینه اسپانسرینگ فعال است، بگویید در فدراسیون فوتبال برای اعطای اسپانسرینگ البسه تیم های ملی به یک شرکت تولیدکننده، مزایده برگزار شده است، فکر می کند معنی مزایده و مناقصه 
را نمی دانید. باید به او تأکید کنید که بله مزایده برگزار شده تا اسپانسر لباس تیم ملی در جام جهانی شرکتی انتخاب شود که پایین ترین قیمت را برای فروش البسه اش به تیم های ملی پایه ارائه می دهد! جالب تر اما این است 
که حتی همین رویه هم در مزایده رعایت نشده است و به رغم شرکت هایی که با شرایط و کیفیت مشابه، قیمت پایین تری از »مجید« ارائه داده بودند، در نهایت این شرکت به عنوان اسپانسر لباس تیم های ملی انتخاب شد.

عبور از بیت المال به 
خاطر مصلحت شخصی؟

نماینده آل اشپورت از 
اینکه نظارتی به روند 
برگزاری مزایده نبوده 

و به رغم ارائه همه 
مدارک و پیشنهادی 

که بهتر از دیگر برندها 
بوده، در نهایت برند 
دیگری برنده شده، 

متعجب است. جعفری 
می گوید: »من نامه ای 

به فدراسیون زدم و 
گفتم که همه شرایط 
را قبول می کنم و حالا 
هم از این موضوع به 
راحتی عبور نخواهم 

کرد. از هر کسی که لازم 
باشد به این موضوع 

ورود کند، کمک 
می گیرم. متأسفانه 

برخی به راحتی از 
بیت المال می گذرند 

و مصلحت های 
شخصی شان را در 

اولویت قرار می دهند.«

ZOOM


